
RADA GMINY 
CEWICE 

Protokół Nr XVIII/2020 
z sesji Rady Gminy Cewice 

w dniu 18 czerwca 2020 r. 

Obecni na sesji: 
- radni wg listy obecności, 
- sołtysi wg listy obecności, 
- Wójt Gminy, 
- Skarbnik Gminy, 
- Sekretarz Gminy, 
- radca prawny, 
- protokolant, 
- publiczność. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller przywitał 
wszystkich zebranych i otworzył X V I I I sesję Rady Gminy Cewice. Następnie 
Wójt Gminy Cewice odczytał podziękowanie dla Sołtysa Sołectwa Osowo 
Lęborskie za wieloletnią pracę w związku z jego rezygnacją z tej funkcji i 
wręczył mu kwiaty. Radni Rady Gminy Cewice również przyłączyli się do 
podziękowań dla Pana A. K . W dalszej części Przewodniczący Rady stwierdził 
prawomocność obrad, ponieważ obecnych było 15 radnych. 

Pan Wiesław Keller odczytał porządek obrad, który przedstawiał się 
następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu bez odczytywania z ostatniej sesji Rady Gminy 

Cewice. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy. 

a) przedstawienie raportu o stanie gminy, 
b) debata nad raportem o stanie gminy, 
c) podjęcie uchwały 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 rok, 

Ad. 1. 

Ad. 2 
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a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Cewice 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 
na rok 2020, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających 
Sołtysa sołectwa Osowo Lęborskie 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji "Programu 
Ochrony Środowiska dla Gminy Cewice na lata 2016-2019 z perspektywą 
na lata 2020-2023" za okres październik 2018- grudzień 2019. 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 



F 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia "Programu Ochrony Środowiska 
dla Gminy Cewice na lata 2020-2023 z perspektywą na lata 2024-2027." 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowych stanowiących mienie Gminy Cewice 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości stanowiących mienie gminy 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie przez jednostkę 
organizacyjną w dzierżawę gruntu będącego w trwałym zarządzie tej 
jednostki 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
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d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

15.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 

16.Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

17.Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
18.Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
19. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 
20. Zamknięcie obrad sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy - Pan Wiesław Keller zapytał, czy ktoś 
chciałby zgłosić uwagi do przedstawionego porządku obrad? 

Wójt Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka zgłosił wniosek w sprawie zmiany treści 
tytułu uchwały w pkt 14 porządku obrad: z „uchwała w sprawie wyrażenia 
zgody na oddanie przez jednostkę organizacyjną w dzierżawę gruntu będącego 
w trwałym zarządzie tej jednostki" na: „uchwała w sprawie wyrażenia zgody na 
oddanie w dzierżawę nieruchomości stanowiącej mienie Gminy Cewice oraz 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy." Podkreślił, że 
zmiana ma charakter redakcyjny w tytule uchwały bez wpływu na jej treść 
właściwą. 

Za niniejszym wnioskiem radni Rady Gminy Cewice głosowali następująco: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 
Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Porządek obrad X V I I I sesji Rady Gminy Cewice, po uwzględnieniu 
wprowadzonych zmian przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu bez odczytywania z ostatniej sesji Rady Gminy 

Cewice. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy, 

a) przedstawienie raportu o stanie gminy, 
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b) debata nad raportem o stanie gminy, 
e) podjęcie uchwały 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 rok, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Cewice 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 
na rok 2020, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających 
Sołtysa sołectwa Osowo Lęborskie 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji "Programu 
Ochrony Środowiska dla Gminy Cewice na lata 2016-2019 z perspektywą 
na lata 2020-2023" za okres październik 2018- grudzień 2019. 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 



10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia "Programu Ochrony Środowiska 
dla Gminy Cewice na lata 2020-2023 z perspektywą na lata 2024-2027." 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowych stanowiących mienie Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości stanowiących mienie gminy 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości stanowiącej mienie Gminy Cewice oraz odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 



d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

15.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 

16.Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
c) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
d) pozostałe informacje. 

17.Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
18.Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
19. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 
20. Zamknięcie obrad sesji. 

Za przyjęciem odczytanego przez Przewodniczącego Rady Gminy Cewice 
porządku obrad X V I I I sesji Rady Gminy Cewice z wprowadzonymi zmianami, 
radni głosowali w następujący sposób: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z X V I I sesji 
sporządzono w terminie zgodnym ze Statutem Gminy Cewice, został on 
przesłany do zapoznania się wszystkim radnym, a także przed sesją wyłożony 
był do wglądu w sali obrad nr 1 Urzędu Gminy, w celu zapoznania się. 

Uwag do protokołu nie było, więc przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
protokołu z X V I I sesji Rady Gminy Cewice bez odczytywania: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Ad. 4 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy. 
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Pan J . Bańka - Wójt Gminy Cewice omówił poszczególne zagadnienia zawarte 
w raporcie o stanie Gminy Cewice za 2019 rok. Poinformował, że w/w raport 
zamieszczony jest na stronie internetowej Gminy Cewice i w debacie nad 
raportem głos mogą zabierać mieszkańcy gminy. Jednak nikt z mieszkańców się 
nie zgłosił. 

Przewodniczący Rady poinformował, że nie było wniosków od mieszkańców 
popartych podpisami co najmniej 20 osób w kwestii udziału w debacie nad 
raportem o stanie gminy. Natomiast radni mogą debatować nad raportem 
0 stanie gminy bez ograniczeń czasowych. 

Radna Marzena Reclaf poinformowała, że raport o stanie Gminy Cewice jest 
podsumowaniem działalności Wójta i że bardzo się cieszy, iż raport ten za rok 
2019 zawiera znacznie więcej informacji niż poprzedni. Zwróciła szczególną 
uwagę na wykonane i realizowane inwestycje, dzięki pozyskanym funduszom 
zewnętrznym. Podkreśliła, że są to podstawowe narzędzia obrazujące rozwój 
gminy, co zwiększa atrakcyjność Gminy Cewice i pozwala na zaspakajanie 
potrzeb mieszkańców. Istotne jest to, aby mieszkańcom żyło się lepiej 
1 wygodniej. Omówiła również kwestie związane z potrzebami na zadania 
oświatowe, podniesieniem standardu oświetlenia w gminie, a także zwróciła 
uwagę na rozwój promocji Gminy Cewice dzięki uaktualnianym na bieżąco 
informacjom w Internecie. 

Radny Zbigniew Tryba poinformował, że rolą Państwa jest zabezpieczenie 
środków na podwyżki dla nauczycieli i utrzymanie obiektów szkolnych. 
Pochwalił za zorganizowanie punktu krwiodawstwa na terenie Gminy Cewice 
i zwrócił uwagę na to, że mieszkańcy gminy czynnie uczestniczą w oddawaniu 
krwi. 

Pan W. Keller Przewodniczący Rady poinformował, że raport o stanie gminy 
obrazuje dobry i właściwy kierunek działań. Krzywa osiągniętych dochodów 
sięgnęła kwoty ponad 50 min. Dzięki temu realizowane są inwestycje i są to 
widoczne, realne działania Wójta, pracowników urzędu i radnych Gminy. 
Poruszył kwestię związaną z funkcjonowaniem targowiska w Gminie Cewice, 
co było postulatem mieszkańców. Omówił również kwestie związane 
z działalnością szkół na terenie Gminy Cewice. Poprosił, aby w przyszłości, 
w raporcie o stanie gminy zawrzeć bardziej szczegółową informację na temat 
środków wydatkowanych na szkoły (w jaki sposób i na co są wydatkowane). 
Przedstawił informacje na temat dofinansowania poszczególnych szkół z terenu 
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Gminy Cewice. Zapytał o dysproporcję dofinansowania poszczególnych 
jednostek szkolnych z terenu Gminy Cewice. Poprosił o przedstawienie 
w przyszłości realnych kosztów przypadających na 1 ucznia w danej szkole 
w gminie. Omówił również kwestie związane z gospodarką mieszkaniową 
w gminie, oraz przedstawił informacje o funkcjonowaniu PSZOK w Cewicach. 
Następnie podziękował Wójtowi za całokształt pracy, podziękował również 
wszystkim urzędnikom Urzędu Gminy, a także wszystkim radnym Rady Gminy 
Cewice. 

Pan Jerzy Bańka zabrał głos i odniósł się do wydatków ponoszonych na szkoły. 
Przedstawił informacje na temat subwencji oświatowej, remontów szkół, 
rozbudowy przedszkola w Siemirowicach, gospodarki mieszkaniowej 
i programów umożliwiających dofinansowanie inwestycji. Następnie Wójt 
podziękował za pracę urzędnikom Urzędu Gminy w Cewicach, radnym Rady 
Gminy Cewice oraz wszystkim Sołtysom z terenu Gminy Cewice. 

Radna M. Reclaf zapytała o kwestię związaną ze sprawą Gminy Cewice 
w sądzie w związku z niewykonaniem inwestycji w terminie - kanalizacji 
w Siemirowicach przez wykonawcę oraz o to, jakie konsekwencje ekonomiczne 
w związku z tym może ponieść gmina. 

Pan Wójt poinformował, że Gmina Cewice przegrała sprawę w sądzie I instancji 
i zasądzono 1.200.000,00 zł odszkodowania. Złożono apelację do sądu drugiej 
instancji, co kosztowało ponad 50 tys. zł. Rozstrzygnięcie sprawy przesuwa się 
w związku z epidemią koronawirusa w Polsce. 

Głos zabrał Pan P. Celmer - radca prawny Urzędu Gminy w Cewicach. Wskazał, 
że sąd I instancji opierał się tylko na jednej opinii biegłego, która budzi 
wątpliwości co do jej bezstronności i jest to główny zarzut apelacyjny. 
Natomiast okres rozpatrywania sprawy apelacyjnej może potrwać rok lub dłużej 
z uwagi na stan epidemii. Opłata apelacyjna wynika z przepisów prawa. 

W dalszej części obrad X V I I I sesji Rady Gminy zabrał głos radny Adrian Wenta 
i poprosił, aby w przyszosi w raporcie o stanie Gminy Cewice znalazły się dane 
demograficzne Gminy Cewice. 

J . Bańka - Wójt Gminy poinformował, że raport o stanie Gminy Cewice 
przedstawiany jest radnym dużo wcześniej. Poprosił, aby radni swoje uwagi 
zgłaszali Wójtowi wcześniej, aby można je było ująć w raporcie. Można 
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również w drodze uchwały uregulować kwestie dot. konieczności zawarcia 
poszczególnych informacji w raporcie o stanie gminy. 

Radna M. Reclaf podziękowała pracownikowi biura Rady za przygotowanie 
w raporcie o stanie gminy informacji dot. przebiegu i realizacji uchwał 
podjętych przez Radę Gminy Cewice. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 5 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 rok, została odczytana przez 
Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Cewice - Marzenę Reclaf. 

Pani Skarbnik - Maria Franciszczak udzieliła wyjaśnień do uchwały. 
Przedstawiła w skrócie informacje na temat bilansu z wykonania budżetu, 
rachunku zysków i strat i bilansu jednostki budżetowej. Podkreśliła, że 
sprawozdanie finansowe obrazuje sytuację finansową gminy za dany rok. 
Zwróciła uwagę na fakt, że dług publiczny na koniec 2019 r. obejmujący 
zobowiązania z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów oraz wyemitowanych 
obligacji wyniósł 16.756.000,00 zł. Przedstawiła również informacje na temat 
wolnych środków. 

Pan Jerzy Bańka - Wójt Gmina Cewice podkreślił, że realizacja budżetu wiąże 
się z raportem o stanie gminy. I wiele aspektów zostało już omówionych w tym 
punkcie obrad dzisiejszej sesji. Najważniejsze w realizacji budżetu są dochody 
i wydatki i nad tym wszystkim czuwa Pani Skarbnik. 

Radna Marzena Reclaf - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju 
przedstawiła pozytywną opinię odnośnie przedstawionego projektu uchwały. 
Następnie odczytała uchwałę Nr 033/g214/R/III/20 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 3 kwietnia 2020 r. 
w sprawie opinii o sprawozdaniu Wójta Gminy Cewice z wykonania budżetu 
Gminy Cewice za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 
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i objaśnieniami, która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Pani Skarbnik odniosła się do kwestii zapisanej w odczytanej wyżej uchwale tj.: 
„w sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Gminy Cewice brak jest 
szczegółowych informacji na temat wydatków związanych z funkcjonowaniem 
systemu gospodarowania odpadami komunalnymi poniesionych w rok 2019." 
Poinformowała, że w części opisowej sprawozdania, na stronie 13 są 
wyszczególnione wydatki związane z funkcjonowaniem systemu 
gospodarowania odpadami komunalnymi. 

Przewodniczący Rady podkreślił, że dużo kwestii wyjaśniono przy punkcie dot. 
omawiania raportu o stanie gminy. Zapytał Panią Skarbnik - jaki jest 
maksymalny możliwy procent zadłużenia w stosunku do dochodów gminy. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że jest to 60 %. 

Pan Keller - Przewodniczący Rady Gminy Cewice podkreślił, że na chwilę 
obecną procent zadłużenia Gminy Cewice utrzymuje się na poziomie 32,9 % , 
przy wielu zrealizowanych już inwestycjach. Co jest bardzo pozytywnym 
aspektem. 

Radna Marzena Reclaf poinformowała, że zalęgłości z tytułu podatków i opłat 
oraz innych należności gminy w roku 2019 kształtują się na poziomie 1,48 % . 
Zapytała się jak ta sytuacja kształtuje się w roku 2020. 

Pani Skarbnik poinformowała, że na chwilę obecną zalęgłości spływają, jednak 
na konkretną informację jest jeszcze za wcześnie. 

Wójt Gminy przybliżył informację na temat różnego rodzaju zadłużeń 
i umorzeń wobec gminy. Podkreślił, że uchwała w sprawie wyrażenia zgody na 
wprowadzenie należności pieniężnych Gminy Cewice do Rejestru Należności 
Publicznoprawnych oraz określenia rodzaju należności pieniężnych, których 
dane są przekazywane do Rejestru Należności Publicznoprawnych, umożliwia 
Gminie Cewice dokonanie wpisu do Rejestru Należności Publicznych 
dłużników zalegających z płatnościami, a co za tym idzie skuteczniejsze 
egzekwowanie tych należności. 

Pan Keller zapytał się, czy znana jest kwota zaległości na koniec 2019 roku. 
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Pani Skarbnik poinformowała, że jest to kwota 2.281.345,43 zł, ale w tym jest 
kwota 1.046.984,26 zł od dłużników alimentacyjnych. 

Radni Rady Gminy Cewice więcej nie mieli pytań i uwag do niniejszego 
projektu uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za 2019 rok. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 
za - 15 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Uchwała Nr XVIII/159/2020 Rady Gminy Cewice z dnia 18 czerwca 2020 r. 
w załączeniu do protokołu. 

Ad. 6 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2019 rok. 

Przewodniczący Rady zapytał się radcy prawnego, czy konieczne jest 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji, które były zawarte we wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Cewice w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy Cewice z tytułu wykonania budżetu za rok 2019. 

Pan P. Celmer poinformował, że nie. 

Radna Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała wniosek 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Cewice w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy Cewice z tytułu wykonania budżetu za rok 2019, który stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Następnie Pan Wiesław Keller - Przewodniczący Rady Gminy Cewice odczytał 
uchwałę Nr 076/g214/A/III/20 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 8 czerwca 2020 r., która stanowi załącznik 
nr 6 do niniejszego protokołu. 
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Radni Rady Gminy Cewice nie mięli pytań i uwag do niniejszego projektu 
uchwały, więc przystąpiono do głosowania. Radni za podjęciem uchwały 
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
za 2019 rok głosowali w następujący sposób: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Cewice Pan W. Keller ogłosił 15 minut 
przerwy. 

Stan Rady po przerwie - 15 radnych. 

Ad. 7 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 
na rok 2020. 

Wyjaśnień do uchwały udzielił Wójt Gminy Cewice na podstawie uzasadnienia 
do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Grzegorz Patyka przedstawił pozytywną opinie do odczytanego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Pozytywną opinię do odczytanego projektu uchwały przedstawiła również Pani 
Anna Kubica w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu Rady Gminy Cewice. 

Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej również przedstawiła 
pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu w/w Komisji. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice Pani Marzena Reclaf miała pytania 
dot. pozyskiwania środków z Programu Operacyjnego Cyfrowa Polska na 
realizację projektu „Zdalna szkoła +". Zapytała się, czy do wyliczenia kwoty 
dofinansowania brane są pod uwagę potrzeby uczniów naszej gminy, czy może 
jest wydzielana konkretna kwota dla Gminy Cewice? 

Pan Wójt poinformował, że potrzeby uczniów nie są brane pod uwagę. Kwota 
środków z Programu Operacyjnego Cyfrowa Polska na realizację projektu 
„Zdalna szkoła +" jest ustalana odgórnie. 

Pani Reclaf poinformowała, że jej pytanie wynika z tego, iż najprawdopodobniej 
od września br. zdalne nauczanie w szkłach będzie kontynuowane, w zawiązku 
z trwającą epidemią. Istotne jest dla niej to, by uczniowie naszej gminy mieli 
możliwości techniczne do korzystania z takiej formy nauczania. 

Wójt poinformował, że beneficjentami programu „500 +" są wszystkie rodziny 
posiadające dzieci. Pieniądze z tego programu mogą być również przeznaczone 
na zakup tabletów, czy też laptopów dla dzieci. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, 
więc przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 8 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa 
sołectwa Osowo Lęborskie. 

Pan J . Bańka - Wójt Gminy przedstawił wyjaśnienia do projektu uchwały 
na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu. 

Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 
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Pan Grzegorz Patyka przedstawił pozytywną opinie do odczytanego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej również przedstawiła 
pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu w/w Komisji. 

Pozytywną opinię do odczytanego projektu uchwały przedstawiła również Pani 
Anna Kubica w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 9 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji "Programu Ochrony 
Środowiska dla Gminy Cewice na lata 2016-2019 z perspektywą na lata 2020-
2023" za okres październik 2018- grudzień 2019. 

Wyjaśnień do uchwały udzielił Wójt Gminy Cewice. Uzasadnienie do niniejszej 
uchwały stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Następnie głos zabrał Pan Paweł Czupryn przedstawiciel firmy Eko-precyzja, 
i omówił kwestie zawarte w raporcie z realizacji Programu Ochrony Środowiska 
dla Gminy Cewice na lata 2016-2019 z perspektywą na lata 2020-2023 za okres 
październik 2018- grudzień 2019 oraz przygotowany Program Ochrony 
Środowiska dla Gminy Cewice na lata 2020-2023 z perspektywą na lata 2024-
2027. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
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i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan W. Keller zauważył, że dane 
zawarte w omawianym raporcie i programie pozyskane są nie tylko 
z Nadleśnictwa Lębork, ale także w dużej mierze z Nadleśnictwa Cewice 
i poprosił, aby w przyszłości przygotowując takie dokumenty tą kwestię również 
uwzględnić. Podkreślił również, że na terenie Gminy Cewice - na terenach 
wokół Jednostki Wojskowej w Siemirowicach od wielu lat odbywa się 
rekultywacja terenów, na których występuje zanieczyszczenie gleb, a nie jest to 
również ujęte w raporcie z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Cewice. Omówił także kwestie demograficzne zawarte w omawianym raporcie, 
co powinno skłaniać do działań dla zaspakajania potrzeb konkretnych grup 
społecznych Gminy Cewice. 

Pani M. Reclaf stwierdziła, że do rozwoju Gminy Cewice w dużej mierze 
przyczyniło się jej skanalizowanie, ale także budowa ścieżek rowerowych, co 
również zaplanowane jest w tegorocznym budżecie. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, 
więc przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 10 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia "Programu Ochrony Środowiska dla 
Gminy Cewice na lata 2020-2023 z perspektywą na lata 2024-2027." 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że w poprzednim punkcie ekspert od spraw 
ekologii udzielił już wyjaśnień do niniejszej uchwały. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 
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Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 11 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Cewice. 

Wyjaśnień do uchwały udzielił Wójt Gminy Cewice na podstawie uzasadnienia 
do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Rada Gminy Cewice musi 
przegłosować po kolei wszystkie wniesione uwagi do wyłożonego do 
publicznego wglądu studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Cewice. Następnie przystąpiono do głosowania 11 uwag: 

a) Uwaga nr 1: 
za - 0, 
przeciw - 15, 
wstrzymujących się - 0. 

b) Uwaga nr 2: 
za - 0, 
przeciw - 15, 
wstrzymujących się - 0. 

c) Uwaga nr 3: 
za - 0, 
przeciw - 15, 
wstrzymujących się - 0. 

d) Uwaga nr 4: 
za - 0, 
przeciw - 15, 
wstrzymujących się - 0. 
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e) Uwaga nr 5: 
za - O, 
przeciw - 14, 
wstrzymujących się - 1. 

f) Uwaga nr 6: 
za - O, 
przeciw - 15, 
wstrzymujących się - 0. 

g) Uwaga nr 7: 
za - O, 
przeciw - 15, 
wstrzymujących się - 0. 

h) Uwaga nr 8: 
za - O, 
przeciw - 15, 
wstrzymujących się - 0. 

i) Uwaga nr 9: 
za - O, 
przeciw - 15, 
wstrzymujących się - 0. 

j ) Uwaga nr 10: 
za - O, 
przeciw - 15, 
wstrzymujących się - 0. 

k) Uwaga nr 11: 
za - O, 
przeciw - 15, 
wstrzymujących się - 0. 

Protokoły z głosowań poszczególnych uwag stanowią kolejno załączniki od nr 
11 do nr 21 do niniejszego protokołu. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

18 



Ad. 12 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowych stanowiących mienie Gminy Cewice. 

Wójt Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi 
załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały w 
imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

r 

i Ochrony Środowiska. 

Przewodniczący Rady zapytał się, na jakich zasadach zostanie dokonane zbycie 
omawianej nieruchomości. 

Pan Wójt poinformował, że zbycie nieruchomości w Pieskach nastąpi w formie 
bezprzetargowej. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 13 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości stanowiących mienie gminy. 

Pan Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 23 do 
niniejszego protokołu. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

19 



Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 14 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości stanowiącej mienie Gminy Cewice oraz odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy. 

Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 24 do 
niniejszego protokołu. 

Radny Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni j pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 15 
Wójt Gminy Cewice przedstawił informacje na temat wykonania uchwał 
z poprzedniej sesji. Poinformował, że uchwały wymagające publikacji 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego zostały opublikowane. 

Ponadto Wójt Gminy Cewice przedstawił blok informacyjny na poniższe 
tematy: 

• dane liczbowe dot. zawieszenia lub zamknięcia działalności 
gospodarczych na terenie Gminy Cewice w związku z epidemią 
koronawirusa w Polsce 

• skutki w budżecie gminy w wyniku podwyżek dla nauczycieli od 
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01.09.2020 do końca br. - 160 tys. zł, 
• sprzątanie przy posesjach prywatnych na terenie gminy Cewice, co należy 

do właścicieli posesji, 
• duża ilości śmieci wielkogabarytowych przywożonych do PSZOK 

w Cewicach, w związku z tym śmieci te będą ewidencjonowane 
(dostawcy). 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller odczytał n/w opinie 
wypracowane prze komisje stałe Rady Gminy Cewice: 

• pismo nr OOS.0003.4.1.2020 z dnia 20.04.2020 r. - opinia Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice (załącznik nr 25 do 
niniejszego protokołu), 

• pismo nr OOS.0012.3.6.2020 z dnia 14.05.2020 r. - opinie Komisji 
Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Rady Gminy Cewice (załącznik nr 26 do niniejszego protokołu). 

Ad. 17 

Radny Z. Tryba zgłosił problem mieszkańców związany z dojazdami do pracy. 

Radna M. Reclaf zapytała o skutek finansowy wynikający z 6 % podwyżek dla 
nauczycieli? 

Pan Wójt poinformował, że nie ma wpływu na rozkłady jazdy PKS. Wójt ma 
również problem związany z pokrywaniem kosztów transportu dzieci do szkół 
w czasie trwania epidemii, kiedy to dzieci nie były dowożone do szkół. 
Przedstawił również informacje na temat działki w Maszewie Lęb. gdzie były 
składowane materiały solarne. 

Radny G. Partyka miał pytania odnośnie funduszy dla sołectw przeznaczonych 
z GCK na cele kulturalne. 

Pan Wójt poinformował, że w związku z epidemią koronawirusa zostały 
odwołane wszelkiego rodzaju imprezy na terenie Gminy Cewice, a fundusze 
które były na to przeznaczone pozostaną w budżecie G C K i zostaną 
wykorzystane na cele inwestycyjne tj. na wykonanie elewacji na jednej ze ścian 
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budynku GCK. 
Radna M. Dzienisz poinformowała, że fundusz z G C K wykorzystywała 
na zakup paczek dla dzieci, a nie na imprezy. 

Pan Wójt poinformował, że te kwestie należy uzgodnić z Dyrektorem GCK. 

Radny M. Grybisz zapytał się, czy pieniądze z G C K każdy może wykorzystać 
w swoim sołectwie? 

Pan Wójt poinformował, że tych pieniędzy nie można przeznaczyć 
na inwestycje w sołectwach. Wszelkie kwestie w tej sprawie należy uzgadniać 
z Dyrektorem GCK. 

Radna M. Szyca zgłosiła, że nad jeziorem w Bukowinie jest zniszczone 
oświetlenie oraz pomosty i to stwarza zagrożenie. 

Pan Wójt poinformował, że to solarne oświetlenie będzie sukcesywnie 
wymieniane i będą instalowane kamery. 

Radna K . Drywa zgłosiła awarię lampy przy tarasie widokowym w Maszewie 
Lęborskim. 

Pan Wójt poprosił o zgłaszanie takich uwag do działu komunalnego. 

Przewodniczący Rady zaapelował, aby nie szukać na siłę skonsumowania 
funduszu z GCK, który zazwyczaj był przeznaczany na imprezy sołeckie, które 
w tym roku zostały odwołane w Gminie Cewice z uwagi na panującą epidemię 
w kraju. 

Radna M. Dzienisz poinformowała, że od wielu lat przeznaczała fundusz z GCK 
na paczki dla dzieci. 

Pan Keller poinformował, że również radni corocznie składają się na paczki dla 
dzieci z najuboższych rodzin. 

Pan Wójt poprosił o racjonalne podejście do tematu i zaapelował o rozwagę 
w tej kwestii. 

Radny M. Grybisz zaproponował, aby zorganizowano spotkanie z Dyrektorem 
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GCK i z sołtysami z terenu Gminy Cewice w celu wyjaśnienia tej spornej 
kwestii. 

Pan Wójt poinformował, ze przychyli się do prośby radnego Grybisza. 

Ad. 18 

W związku z brakiem interpelacji, zapytań, postulatów i oświadczeń 
zgłaszanych na poprzedniej sesji, nie ma również na nie odpowiedzi. 

Pan Zbigniew Krefta Sołtys Sołectwa Siemirowice poinformował, że obcięto 
fundusze dla sołtysów w 100%. Zapytał się ile funduszy obcięto dla G C K skoro 
nie będą organizowane żadne imprezy. W tej sytuacji nie ma konieczności 
zatrudniania wszystkich osób dotychczas zatrudnionych. Wystarczy jedna osoba 
np. jakiś stróż jeżeli nie będzie nic organizowane. Następnie zgłosił, że w 
Siemirowicach zalegają tony żwiru na asfalcie. Zapytał się, czy mieszkańcy 
mają również sprzątać asfalt. 

Pan Wójt poinformował, że ulic nie należy sprzątać. To sprzątają zarządcy dróg. 
Wójt wystąpi w tej sprawie pisemnie do zarządcy tej drogi. Następnie 
poinformował, że działalność G C K nie polega tylko na organizowaniu festynów. 
Przedstawił kwestie związane z finansowaniem rożnych kierunków działalności 

Przewodniczący Rady jeszcze raz zaapelował o rozsądek w tej kwestii i życzył 
wszystkim udanych wakacji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad X V I I I sesji Przewodniczący Rady 
Pan Wiesław Keller podziękował zebranym za przybycie i zamknął obrady 

Ad. 21 

GCK. 

Ad. 22 

ogodz. 17 . 

Protokół sporządziła: 
Dnia 24.06.2020 r. 

I N S P E i K T O R 
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